
تسلیت کیومرث 
هاشمی در پی 

درگذشت دکتر توکل
کیومرث هاشمی وزیر ورزش و 
جوانان در پیامی درگذشت دکتر 
»محمد توکل« از چهره های ماندگار 
کشتی ایران را تسلیت گفت. متن 

پیام تسلیت به شرح زیر است:
انا لله و انا الیه راجعون

فقدان »دکتر محمد توکل« که 
بسیاری از سال های زندگی اش را 
در عرصه  مدیریتی کشتی ایران و 
جهان با خدمات باارزش سپری کرد، 

موجب تأثر و تألم است.
با  کل  تو محمد  دکتر  د  ه یا زند
فعالیت در مسئولیت های ریاست 
فدراسیون کشتی، عضو هیأت 
رئیسه اتحادیه جهانی کشتی و 
رئیس کمیته  پزشکی فیلا نمادی 
از یک مدیر توانمند، متخصص و 
متعهد بود و عملکرد درخشان آن 
فقید سعید، از او یک چهره  برجسته 
و ماندگار برای کشورمان در ابعاد 
جهانی ساخت که مایه  مباهات بوده 
است. با گرامیداشت یاد و خدمات 
ارزشمندی که در رشته کشتی از خود 
بر جای گذاشت، این مصیبت بزرگ 
را به خاندان محترم و بازماندگان 
گرامی اش، جامعه  پرافتخار کشتی 
و ورزش دوستان تسلیت می گویم 
و برای این بزرگوار از خداوند منان 
طلب صبر و سلامتی و برای روح آن 
تازه عزیز سفرکرده به دنیای باقی 
طلب آمرزش، رحمت و آرامش دارم.

 

با حکم وزیر ورزش

 اسبقیان و کلهر 
سخنگو شدند

حکمی  طی  شمی  ها مرث  کیو
سخنگویان وزارت ورزش و جوانان 
را منصوب کرد. بر اساس تصمیم 
کیومرث هاشمی، وزیر ورزش و 
ین  و شر محمد سید  ، ن نا ا جو
اسبقیان و سینا کلهر به ترتیب به 
عنوان سخنگویان حوزه ورزش و 
جوانان منصوب شدند. با انتخاب 
ن،  نا ا جو و  ورزش  ن  یا سخنگو
نشست های خبری دکتر اسبقیان 
و دکتر کلهر هر دو هفته یک بار  به 
منظور پاسخگویی به پرسش های 
رسانه های گروهی در این دو حوزه 
در محل وزارتخانه برگزار خواهد شد 
که زمان این نشست ها از سوی اداره 
کل روابط عمومی و اطلاع رسانی 
وزارت ورزش و جوانان به اطلاع 

رسانه های گروهی خواهد رسید.
 

روشن شدن زنگ 
خطر با عملکرد 

ضعیف رکابزنان
 رکابزنان ایران در مسابقات پیست 
نی آسیا عملکرد ضعیفی  قهرما
از خود به جا گذاشتند و حتی 
به مدال هم نزدیک نشدند تا 
نشان دهند شکاف بوجود آمده 
بین ایرانی ها و دیگر کشورها هر 
له در حال گسترش است.  سا
تیم ملی دوچرخه سواری پیست 
ایران در مسابقات قهرمانی آسیا 
۲۰۲۴ عملکرد خوبی از خود به 
نمایش نگذاشت و هیچ سهمی 
از مدال های توزیع  شده نداشت. 
قطعاً این زنگ خطری جدی برای 
دوچرخه سواری ایران است برای 
مختلف  ی  عرصه ها در  ر  حضو
بین المللی. نکته مهم این است که 
حتی رکابزنان ایران به مدال نزدیک 
هم نشدند و اکثر نتایج هفتم به بعد 
بود. این نشان می دهد شکافی که 
بین رکابزنان ایران و دیگر کشورها 
ایجاد شده، هر روز در حال بیشتر 
شدن است. شرایط اکنون به 
گونه ای است که حتی عربستان 
هم صاحب مدال می شود اما دست 
رکابزنان ایران خالی می ماند. تیم 
ملی ایران با هشت رکابزن مرد و زن 
در دو رده سنی جوانان و بزرگسالان 
به این مسابقات رفت و نفراتی 
در این اعزام حضور داشتند که از 
شانس بیشتری برای گرفتن مدال 
بهره مند بودند اما همان نفرات هم 

راه به جایی نبردند.

... و ســرانجام مائوریســیو موتا پائز ســرمربی تیم ملی والیبال ایران شــد. مردی 61 ســاله از ســرزمین قهوه. مربی ای که هیچ کس انتظارش را نداشــت. آن هم 57 روز بعد از جلســات مســتمر اعضای کمیته فنی فدراسیون 
والیبــال. موتــا کــه ســابقه دســتیاری فیلیــپ بلیــن و برنــاردو رزنــده را در تیم هــای ملــی فرانســه و برزیل داشــته، حالا اپیســنتر - پودولیانی تیم ســوم لیــگ اوکراین را کــوچ می کند. هرچند نام او پرآوازه نیســت امــا مهر تأیید 
برنــاردو رزنــده روی کار دســتیار قدیمــی اش، روی دیگــری از ســکه موتــا را نشــان می دهــد. وحیــد مرادی سرپرســت فدراســیون والیبال او را کمتــر از بقیه گزینه های مطرح نمی داند: »موتا پائز مرد شــریفی اســت و کمتر از 

بقیه مربیان بزرگ نیســت و حتی ســوابق بهتری از یکســری مربیان دهان پر کن دارد. شــک نکنید او ولاســکوی برزیل اســت و حتی رزنده هم او را تمجید کرده و مربی ضعیفی نیســت.«

چطور بعد از مربیان مطرح، فدراسیون 
با موریس موتا به توافق رسید؟

ما با حدود ۲۰ مربی مذاکره کردیم، بار 
اول با لورنزتی به توافق رسیدیم اما با 
شیطنت داخلی ها او منصرف شد یا 
با چند مربی دیگر هم به خاطر همین 
شرایط به توافق نرسیدیم. با این حال 
ما مذاکرات را ادامه دادیم و به 5 گزینه 
رسیدیم که اطلاعات آنها را به اعضای 
کمیته فنی دادیم و از آنها خواستیم 
اسامی محرمانه بماند تا اتفاقی که برای 
گزینه های قبلی افتاد، برای این دو نفر 
تکرار نشود. کمیته فنی رأی به جولیانی 
و موتا داد و ما با هر دو مذاکره را ادامه 
دادیم، اما با جولیانی به توافق نرسیدیم. 
همزمان با موتا هم مذاکره داشتیم که 

او استقبال کرد و به توافق رسیدیم.
سر مسائل مالی با جولیانی به 

توافق نرسیدید؟
سنگ  نی  لیا جو یجنت  ا قع  ا و ر  د
می انداخت. او می گفت جولیانی با مودنا 
قرارداد دارد و نمی تواند به ایران بیاید، 
هر چقدر من و همکارانم با او صحبت 
کردیم هم جواب منفی بود. حتی من 
شخصاً با جولیانی تلفنی صحبت کردم 
و او گفت هر چه ایجنتم بگوید، اما 
صحبت های شان نشان می داد او و 
ایجنتش اصلاً با هم هماهنگ نیستند. 
ایجنت او آخر سر عدد و رقمی برای 
قرارداد گفت که حتی بالاتر از قرارداد 
مربیان تاپ دنیا بود. آنها می دانستند که 
نمی توانند بیاید، بنابراین رقمی را مطرح 
کردند که تنها بگویند ما جواب داده ایم.
شما قبلاً روی شاخصه ذهن برنده 
سرمربی خیلی تأکید داشتید، موتا 

این شاخصه را دارد؟
موتا خیلی با انگیزه است و دقیقاً ذهن 
برنده دارد و سابقه اش هم درخشان 
است. او سرمربی تیم ملی زنان فرانسه 
بوده و چندین بار هم تیمش در لیگ 

فرانسه قهرمان شده، حتی در خیلی 
ز بازی ها که فیلیپ بلین سرمربی  ا
تیم مقابل بوده از 1۰ بازی، 9 بازی را 
برنده شده است. او سابقه درخشانی 
در باشگاه پاناسونیک ژاپن هم دارد، 
تیمی که کوبیاک هم در آن بازی می کند 
و کوبیاک هم او را مربی بزرگی می داند. 
حتی تیلیه سرمربی سابق فرانسه هم 
نتوانست نتیجه او را برای پاناسونیک 

تکرار کند.
اما خیلی ها این اسم را در حد 

مربیان بزرگ نمی دانند.
اسم ها قرار نیست برای ما کاری کنند. 
کیفیت مربی تأثیرگذار است و همین 
موضوع قرار است تیم را به شرایط 
مطلوب برساند. شما حضور برناردو 
رزنده را در تیم ملی فرانسه به یاد 
بیاورید؛ آیا موفق بود؟ انتخاب سرمربی، 
یک هندوانه در بسته است و تضمینی 
برای موفقیت او وجود ندارد. موتا پائز 
ز بقیه  مرد شریفی است که کمتر ا
مربیان بزرگ نیست و حتی سوابق 

بهتری از یکسری مربیان دهان پر کن 
دارد، اما او برخلاف بقیه بدون هیاهو 
کار می کند. او ولاسکوی برزیل است و 
حتی رزنده هم او را تمجید کرده است. 
بنابراین دوستان فکر نکنند موریس 
موتا پائز مربی ضعیفی است. همه امید 
ما این است که تیم ملی با سرمربی 

جدید به المپیک پاریس صعود کند.
موتا قول  سهمیه المپیک را داده؟

قول دادن در ورزش حرفه ای نیست. اما 
ذهن برنده یکی از شاخصه های ما برای 
انتخاب سرمربی بود. اینکه یک مربی 
چقدر دوست دارد بجنگد. موتا خیلی 
خیلی انگیزه دارد، مسأله ای که خیلی 
به کار تیم ما می آید. موتا درباره شانس 
سهمیه المپیک می گفت خیلی سخت 
است اما باید هر کاری کنیم تا به المپیک 

برویم. ما باید برای المپیک بجنگیم.
در قرارداد موتا آمده به شرط 

رضایت طرفین بعد از المپیک 
2024 پاریس، می توانند 2+2 

تمدید شود. 26 اسفندماه رئیس 

جدید فدراسیون انتخاب می شود، 
با آمدن رئیس جدید قرارداد او 

هوا نمی شود؟
دقیقاً در قراردادش آمده با پایان قرارداد 
چهار ماهه اگر دو طرف به توافق برسند 
می توانند تا المپیک لس آنجلس قرارداد 
۲+ ۲ امضا کنند. در واقع این قرارداد 
حقوقی است و وحید مرادی آن را به 
عنوان یک فرد امضا نکرده است و به 
عنوان کسی که مسئولیت اداری دارد، 
امضا کرده و هر کسی رئیس فدراسیون 

شود باید پای قرارداد بایستد.
تکلیف دستیاران سرمربی جدید 

چه می شود؟
موتا یک دستیار و یک مربی بدنساز 
با خودش می آورد و دستیار ایرانی و 
آنالیزور ایرانی هم به او معرفی می شود.
او برنامه هایش را برای تیم ملی به 

فدراسیون داده است؟
یک برنامه ای تنظیم کرده که در آن 
برنامه اردوی قبل از لیگ ملت ها و 
بازی های تدارکاتی مشخص شده است.
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محمد چکشیان:

باید لیگ های قدرتمند کارگری داشته باشیم

معــاون فرهنگــی و اجتماعی وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی گفت: »باید 
لیگ های قدرتمند کارگری را در ســال آینده داشــته باشــیم تا بتوانیم از دل 

آن اســتعدادهای برتر را شناســایی و وارد تیم  های ورزش کارگری کنیم.
بایــد نــگاه تحولــی و هم افزایی در ورزش کارگری داشــته باشــیم، همچنین 
ســند راهبــردی حــوزه ورزش فرهنگی، اجتماعی وزارت تدوین شــده که در 

آن راهبردهایی برای توســعه و رشــد ورزش کارگری دیده شــده اســت.«

الناز دارابیان

شاید سهمیه پارالمپیک پاریس را از دست بدهد

النــاز دارابیــان ملی پــوش پارادوومیدانــی کــه در قهرمانــی جهــان پاریــس، 
ســهمیه پرتــاب دیســک کلاس F53 را گرفتــه بــود، در پاراآســیایی هانگــژو 
هــم یکــی از طلایی هــای کاروان ایران بود، اما اعتــراض به کلاس بندی او را 
به دردســر انداخت تا حدی که باید در مســابقات بین المللی فزاع امارات، 
بــا کلاس بنــدی دوباره، کلاســش بــه F54 تغییر کند. او بایــد برای تصاحب 

ســهمیه کلاس جدیــد 15 متــر و 50 ســانتیمتر پرتاب کند.

حمیدرضا منصوریان:

اگر چین را شکست ندادیم، اعدامم کنید

 ســرمربی تیم ووشــو پاس فراجا گفت: »همه مربیان اســتاد من هســتند، 
امــا دســت آنهــا از لحــاظ مهــره واقعــاً پرُ بــود. اگر من بــا بازیکنان دانشــگاه 
آزاد و پــارس جنوبــی تیــم ملــی چیــن را شکســت نــدادم، در میــدان آزادی 
اعدامم کنید. همه برنامه  این است که اگر روزی سرمربی تیم ملی شدم، 
امپراتــوری چیــن در ســاندا دنیــا را از بیــن ببــرم. در تیــم جوانــان ایــن کار را 

کردیــم و بــرای اولین بــار قهرمان دنیا شــدیم.«

   پنجشنبه   10  اسفند 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7530

انعکاس اخبار ورزش ایران
منهای فوتبال

ایجنت جولیانی سنگ می انداخت

مرادی: پائز، ولاسکوی برزیل است

مهری رنجبر
روزنامه نگار

اسم ها قرار نیست 
برای ما کاری کنند. 
کیفیت مربی 
تأثیرگذار است و 
همین موضوع قرار 
است تیم را به شرایط 
مطلوب برساند. شما 
حضور برناردو رزنده 
را در تیم ملی فرانسه 
به یاد بیاورید؛ 
آیا موفق بود؟ 
انتخاب سرمربی، یک 
هندوانه در بسته 
است و تضمینی برای 
موفقیت او وجود 
ندارد

موتا پائز: با شما فصل جدیدی را رزنده: پائز سرمربی بزرگی می شود
می نویسم

موریس موتا پائز سرمربی جدید تیم ملی والیبال مردان بعد از قراردادش با ایران در 
اولین مصاحبه ویدیویی از هواداران خواست حمایتش کنند: »سلام به همه، اسم من 
موریس موتا پائز است. من مربی جدید تیم ملی والیبال مردان ایران هستم. شما 
می دانید، ما هم می دانیم که چالش بزرگی در تابستان آینده پیش رو داریم. باور دارم که 
با استعدادهای جوان، بازیکنان با اعتماد به نفس و بازیکنان باتجریه می توانیم ترکیب 
خیلی خوبی در تیم داشته باشیم. با بلند همتی، مصممانه و متعهدانه تلاش می کنیم 
تا المپیکی شویم. به حمایت شما و پشتیبانی همه طرفداران ایرانی نیاز داریم تا بتوانیم 
تیم ملی را به فراز قله والیبال جهان سوق دهیم. منتظر دیدار شما برای نوشتن فصل 

جدیدی از والیبال ایران هستم. متشکرم.«

برناردو رزنده پرافتخارترین مربی والیبال دنیا که سال ها هدایت 
تیم ملی زنان و مردان برزیل را بر عهده داشته، تمام قد از دستیار 
قدیمی اش دفاع می کند. او بعد از توافق موتا پائز با فدراسیون 
والیبال ایران می گوید: »رابطه شخصی و حرفه ای من با این 
مربی )موریس موتا پائز( سال ها پیش آغاز شد. سال هایی که 
هنوز مربی تیم والیبال زنان برزیل بودم. در همه تورنمنت هایی 
که ما با هم در اروپا و سایر نقاط بازی می کردیم، موتا در مورد 
تیم های برتر جهان مطالعه می کرد. از آن موقع به بعد پائز در 
تمرینات شرکت کرد و از آن زمان شروع به تبادل تجربیات و 
اطلاعات کردیم.  زمانی که در سال ۲۰۰1 مدیریت تیم مردان را 
شروع کردم، این رابطه شکل گرفت و حتی نزدیک تر شد و من او 

را به عنوان دستیار مربی در اروپا در نظر گرفتم. سال ها گذشت 
و در 3 دوره المپیک ۲۰۰8، ۲۰1۲ و عمدتاً ۲۰16 او در چندین 
دوره عضو تیم فنی برزیل شد و با انتخاب برنامه های او به سمت 
جلو حرکت کردیم. او صاحب تجربه بین المللی عظیمی است و 
اشتیاق زیادی به والیبال و کار روزانه و »مهارت های« فردی یک 
مربی و رهبر را دارد و تیم های او به دلیل مهارت های فنی و غیر 
فنی شامل ارتباط، همدلی، رهبری و نظم عملکرد بسیار بالایی 
خواهند داشت و من به خوبی درک می کنم که این مهارت ها 
پائز را سرمربی تیم های بزرگ والیبال جهان خواهد کرد. من از 
همکاری عظیمی که او با پروژه ما برای رشد و توسعه حرفه ای 

ورزشکاران انجام داد، بسیار سپاسگزارم.«


